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PS 16/07 St.medl. 12 (2006-07): Regionale fortinn - regional framtid 
- Uttalelse til inndeling 

Rådmannens forslag til vedtak 
1. Tvedestrand kommunestyre tar til etterretning premissene i Stortingsmelding 12 om tre 

folkevalgte nivåer. Videre tas til etterretning den gitte oppgaveoverføring fra statlig til 
regionalt nivå. 
 

2. Kommunestyret går inn for å inndele Norge etter regionmodellen som det beste gitte 
alternativ for å delegere oppgaver fra statlig nivå til folkevalgte regioner. 
 

3. Ved valg av regionmodell kan Agder utgjøre en region ut fra hensynet til god funksjonalitet 
for våre innbyggere, men en bør ikke gi opp å vurdere en enda større region (minst Telemark 
i tillegg til Agder).  Dette kan gi balanse i makt og geografi, samtidig som en slik region kan 
få større nasjonal gjennomslagskraft og kunne påta seg større oppgaver. 
  

4. Skulle den nasjonale prosessen føre til behov for større regioner, skal Agder fortsatt inngå i 
samme region. En større region kan både strekke seg østover og vestover og en må være 
åpen for mulige grensejusteringer som følge av at hver regions yttergrenser bør falle 
sammen med naturlige arbeids-, bolig- og serviceregioner.  

 
5. Skulle en forsterket fylkesmodell vedtas, går kommunestyret inn for at Agder blir en region.  
 
6. Det er nødvendig å videreutvikle arbeidsdelingen og styrke samarbeidet mellom storbyen, 

andre byer, kommuner og interkommunale samarbeid om utviklingen i regionen og 
distriktet. I den regionale utviklingen bør de interkommunale samarbeidsorganene og byene 
trekkes inn og få en spesiell rolle. I Agder gjelder dette særlig Kristiansand og Arendal. 
Samarbeidet mellom regionen og kommunene må særlig ivaretas i et partnerskap for 
regional planlegging og utvikling. 

 
7. De framtidige regioner bør organiseres som en valgkrets, og det bør være en fylkesmann i 

hver region. 
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Behandling 
Jan Dukene (TTL) fremmet følgende forslag til alternativt pkt. 3: 
Ved valg av regionmodell bør Agder utgjøre en region utfra at Agder vil fremstå som en 
slagkraftig landsdel med felles identitet og god funksjonalitet for våre innbyggere. 
 
Votering: 
Dukenes forslag:   1 stemme 
Rådmannens innstilling:  6 stemmer og er tilrådd 

Innstilling 
1. Tvedestrand kommunestyre tar til etterretning premissene i Stortingsmelding 12 om tre 

folkevalgte nivåer. Videre tas til etterretning den gitte oppgaveoverføring fra statlig til 
regionalt nivå. 



 
2. Kommunestyret går inn for å inndele Norge etter regionmodellen som det beste gitte 

alternativ for å delegere oppgaver fra statlig nivå til folkevalgte regioner. 
 

3. Ved valg av regionmodell kan Agder utgjøre en region ut fra hensynet til god funksjonalitet 
for våre innbyggere, men en bør ikke gi opp å vurdere en enda større region (minst Telemark 
i tillegg til Agder).  Dette kan gi balanse i makt og geografi, samtidig som en slik region kan 
få større nasjonal gjennomslagskraft og kunne påta seg større oppgaver. 
  

4. Skulle den nasjonale prosessen føre til behov for større regioner, skal Agder fortsatt inngå i 
samme region. En større region kan både strekke seg østover og vestover og en må være 
åpen for mulige grensejusteringer som følge av at hver regions yttergrenser bør falle 
sammen med naturlige arbeids-, bolig- og serviceregioner.  

 
5. Skulle en forsterket fylkesmodell vedtas, går kommunestyret inn for at Agder blir en region.  
 
6. Det er nødvendig å videreutvikle arbeidsdelingen og styrke samarbeidet mellom storbyen, 

andre byer, kommuner og interkommunale samarbeid om utviklingen i regionen og 
distriktet. I den regionale utviklingen bør de interkommunale samarbeidsorganene og byene 
trekkes inn og få en spesiell rolle. I Agder gjelder dette særlig Kristiansand og Arendal. 
Samarbeidet mellom regionen og kommunene må særlig ivaretas i et partnerskap for 
regional planlegging og utvikling. 

 
De framtidige regioner bør organiseres som en valgkrets, og det bør være en fylkesmann i hver 
region. 
 
 

PS 17/07 Vennskapskommunesamarbeidet - retningslinjer for 
videre samarbeid 

Rådmannens forslag til vedtak 
Tvedestrand kommunestyre vil fortsette vennskapssamarbeidet med Hirvensalmi og Lysekil 
utfra de råd som er gitt fra ei felles utredningsgruppe, og de signaler som er kommet i politisk 
behandling i mai 2007. Tvedestrand er vertskap for statusmøte 15.-18. mai 2008, og 
delegasjonen fra Tvedestrand har fullmakt til å komme fram til rammene for videre samarbeid i 
samtaler med de andre delegasjonene. Vertskapsutgifter for statusmøtet 2008 innarbeides i 
budsjettet som tidligere. 
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Behandling 
Rådmannens forslag til vedtak enstemmig tilrådd 

Innstilling 
Tvedestrand kommunestyre vil fortsette vennskapssamarbeidet med Hirvensalmi og Lysekil 
utfra de råd som er gitt fra ei felles utredningsgruppe, og de signaler som er kommet i politisk 
behandling i mai 2007. Tvedestrand er vertskap for statusmøte 15.-18. mai 2008, og 
delegasjonen fra Tvedestrand har fullmakt til å komme fram til rammene for videre samarbeid i 



samtaler med de andre delegasjonene. Vertskapsutgifter for statusmøtet 2008 innarbeides i 
budsjettet som tidligere. 
 
PS 18/07 Uttale til Fylkesutvalgets vedtak i sak 73/07 – 
Klasseoppsett skolene 2007/2008 
 
Saksprotokoll i Formannskap 15.05.2007 
 
Behandling: 
Formannskapet tilrådde enstemmig følgende innstilling: 
 
Innstilling: 
 
Det vises til vedtak i Fylkesutvalget 8. mai i sak 73/07 ang. klasseoppsett 2007/2008 for de 
videregående skoler i fylket. 
 
Tvedestrand kommunestyre er sterkt kritisk til fylkesutvalgets vedtak der Tvedestrand 
videregående skole får færre klasser enn det som var foreslått fra fylkesadministrasjonens side.  
En er også sterkt kritisk til den (manglende) prosess i fylkesutvalget som ser ut til å ligge til 
grunn for vedtaket. 
 
Vedtaket er i sterk motsetning til prinsippet om fritt skolevalg. En fjerdepart av primærsøkerne 
til Tvedestrand videregående skole når kan risikere å bli ”sendt vekk”.  En kan heller ikke se 
hvordan vedtaket henger sammen med fylkestingets tidligere vedtak om å opprette danselinje 
ved skolen.  Tvedestrand kommune har ikke oppfattet et eneste signal på danselinjen skulle 
komme på bekostning av deler av det eksisterende tilbudet ved skolen. 
 
Det er svært underlig at elevenes ønsker så tydelig blir satt til side. Mange elever får nå ikke 
oppfylt sitt førstevalg. Når en vet hvor stort problemet med frafall i videregående utdanning er, 
blir det et enda dårligere utgangspunkt å plassere elever der de ikke er mest motivert for å gå. 
Det er også viktig å være oppmerksom på at årets kull som går ut av grunnskolen (1991-
årgangen) er spesielt stort. At det akkurat i år skal bli tilbud om færre plasser er derfor svært 
uheldig. 
 
Slik Tvedestrand kommune har oppfattet fylkesadministrasjonen, var deres forslag fremmet som 
en direkte konsekvens av de tidligere fattede vedtak i fylkestinget.  En kan derfor ikke skjønne 
hvilke relevante og saklige argumenter fylkesutvalget har lagt til grunn for å endre 
klasseoppsettet.   
 
Tvedestrand kommunestyre forventer at avgjørelsen om å redusere tilbudet ved 
Tvedestrand videregående skole med en klasse, i strid med elevenes ønsker og det vedtatte 
prinsippet om fritt skolevalg, tas opp til ny vurdering snarest. 


